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JUDEŢUL HARGHITA
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SUSENI

PROCES VERBAL

Încheiat azi la data de 29 ianuarie 2015 orele 1800 în şedinţa ordinară a Consiliului
Local al comunei Suseni, la sediul acestuia.

Se  constată  că  convocarea  Consiliului  Local  comunal  în  şedinţă  s-a  făcut  cu
respectarea  prevederilor  art.  39  din  Legea  nr.  215/2001  privind  administraţia  publică
locală, republicată, prin Dispoziţia nr. 5 din 2015 a primarului comunei Suseni.

La şedinţă participă următorii consilieri:

1. Bálint Attila
2. Bálint István
3. Deák Endre
4. Elekes József
5. Elekes-Józsa Márton
6. Elekes-Köllő Márta
7. Gál Katalin
8. György Zsolt
9. Horváth Dumitrina
10. Marthy Barna
11. Mihálydeák Ervin
12. Molnár Vicentiu

De la şedinţă lipsesc motivat domnii consilieri Tótpál László, Kovács Levente şi 
doamna consilier Egyed Márta.

La  şedinţă  mai  participă:  domnul  primar  Egyed József  şi d-na secretar  Kovács
Ileana Éva.

Preşedintele de şedinţă, doamna consilier Horváth Dumitrina constatând că sedinţa
este  legal  constituită,  salută  pe  cei  prezenţi  şi  declară  deschisă  şedinţa  ordinară  a
Consiliului Local al comunei Suseni.

Întrunirea  Consiliului  Local  comunal  a  fost  cerută  de  primarul  comunei  cu
următoarele proiecte de ordine de zi:

1) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  nivelurilor  taxelor  locale  pentru
ocuparea/folosinţa temporară a terenurilor şi unor spaţii din domeniul public sau
privat al Comunei Suseni
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2) Aprobarea proceselor verbale ale şedinţelor anterioare din data de 29 decembrie
2014, 12 şi 15 ianuarie 2015

3) Probleme curente

În  conformitate  cu  prevederile  art.  42  alin.  (5)  din  Legea  Nr.  215/2001  privind
administraţia publică locală, cu modificările şi completările ulterioare, secretarul comunei
înaintea şedinţei, a pus la dispoziţia consilierilor comunali procesele verbale ale şedinţelor
anterioare ţinute la data de 29 decembrie 2014, 12 şi 15 ianuarie 2015.

Preşedintele  şedinţei  supune  la  vot  aprobarea  ordinii  de  zi,  care  se  aprobă  în
unanimitate de toţi membrii prezenţi ai Consiliului Local.

Şedinţa continuă cu dezbaterea proiectelor înscrise în ordinea de zi:

1. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  nivelurilor  taxelor  locale  pentru
ocuparea/folosinţa temporară a terenurilor şi unor spaţii din domeniul public
sau privat al Comunei Suseni

Egyed József: Firma Lafarge ne-a propus să preluăm lacul din proprietatea sa în cea a
administraţiei publice, deoarece un luciu de apă poate fi doar proprietate publică. Dar,
după părerea mea firma ar trebui să facă mai întâi un devărsător de apă, iar pentru acest
lucru ar fi nevoită să ocupe temporar un teren aflat în domeniul public al comunei. Din
acest motiv a trebuit să aducem o hotărâre prin care să completăm hotărârea privind taxele
locale.
Kovács Ileana Éva: Firma Lafarge ar ocupa un teren de 6.200 mp în acest scop.
Egyed József: Va plăti în jur de 1.200 lei pentru teren, în schimb va face o investiţie de
300.000 euro la acest lac, investiţie obligatorie solicitată de administraţia apelor.
Kovács Ileana Éva: Am mai inclus câteva taxe în proiect, taxe pentur care au existat
solicitări încă de anul trecut, dar care nu au fost incluse în hotărâre: taxa pentru folosirea
terenului de fotbal, a căminului cultural, sau al sălii de şedinţă.
Gál Katalin: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Horváth Dumitrina: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 12
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

2. Aprobarea  proceselor  verbale  ale  şedinţelor  anterioare  din  data  de  29
decembrie 2014, 12 şi 15 ianuarie 2015

Horváth Dumitrina: Supune procesele verbale procedurii de votare, iar acestea se aprobă
cu 12 voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

3. Probleme curente
Marthy Barna: Locuitorii comunei au solicitat să se repare drumurile, străzile comunale
la ieşirile pe drumurile judeţene, mai ales în locurile  unde s-au făcut săpături  datorită
lucrărilor de canalizare, deoarece este foarte mult noroi.
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Egyed József:  Da am observat şi noi lucrul acesta, dar este datoria firmei care a prestat
lucrările de canalizare să repare drumul şi ne-au şi promis că vor face reparaţiile necesare
de îndată ce nu vor mai fi îngheţuri.
Elekes-Józsa  Márton:  Aş aminti  două  lucruri:  pe  timp  de  ceaţă  iluminatul  public
funcţionează non stop. Ar trebui să se rezolve problema, căci altfel, vom avea factură prea
mare.
Egyed József: Da, vom verifica.
Elekes-Józsa  Márton:  Cu  ocazia  zilelor  fanfarei  am observat  că  scena  din  Casa  de
cultură este într-o stare destul de proastă, sunt multe scaune rupte, pânze de păianjen. Ar
trebui făcute reparaţii, ar trebui făcută curăţenie şi ar trebui zugrăvit, deoarece arată foarte
rău.
Egyed  József:  Da,  vom  vedea  ce  putem  face.  Am  instalat  iluminatul,  am  rezolvat
problema veceurilor, am făcut ce ne-a stat în putinţă.
Gál Katalin: Şi la Centrul Civic din Chileni, la pompierii voluntari şi în centrala termică
este  dezordine.  Ar  trebui  să  găsim o  soluţie  pentru  rezolvarea  problemei,  ori  să  i  se
lărgească unui angajat atribuţiile de serviciu cu supravegherea ordinii Centrului Civic, ori
să găsim o persoană care să se ocupe cu acest lucru.
Egyed József: În centrala termică este angajat un fochist, îl vom atenţiona.
Gál Katalin: Ar trebui să găsim o persoană care să supravegheze Centrul.
Egyed József:  Partea ce ne revine o vom ţine în ordine, în rest fiecare utilizator să ţine
ordine la sediul său.
Gál Katalin:  Ar trebui atrasă atenţia fiecărei asociaţii din acest centru, ca aceea parte a
centrului pe care o folosesc să o ţină în ordine, deoarece este responsabilitatea lor. 
Egyed József: Eu cred că nu este treaba administraţiei publice să supravegheze ordinea în
Centrul Civic. Acele asociaţii care îşi au sediul în acel loc ar trebui să se îngrijească de
acest lucru. 
Elekes-Józsa Márton:  Totuşi ar fi mai bine să existe o persoană care să supravegheze
ordinea în clădire.
Egyed József:  În legătură cu bugetul: am primit cu 1.000.000 lei mai puţin. Consiliul
Judeţean nu poate să acorde bani decât pentru concursuri de finanţare. Faţă de sumele
primite în anii precedenţi, doar un procent de 10% am primit din partea statului. Dacă nu
vom mai  primi bani  de la  stat,  investiţiile  în curs de  derulare  vor fi  în  mare  pericol.
Comunele mai mari sunt în aceeaşi situaţie cu noi, nu au primit bani. Acele comune care
au încasat taxele locale sau au venituri nu primesc bani.
Deák Endre: Se spune că pentru comunele care nu au primit bani se vor face rectificări
de buget spre vară. Pe baza documentaţiilor justificative vor finanţa investiţiile în curs de
derulare. 
Egyed József: Eu nu cred că este legal ca să se ia banii localităţilor în mod aşa de drastic.
Vom mai vedea ce va fi. Investiţiile trebuie continuate, deoarece sunt oportunităţi unice.
Pentru canalizare avem de plătit 600.000 lei din surse proprii, pentru moară 200.000 lei,
pentru  înfiinţarea  parcului  din  centru  170.000  lei,  trebuie  să  achiziţionăm
buldoescavatorul, şi aş mai putea continua. Anul trecut am economisit peste 100.000 lei,
dar tot nu ajung. 
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Elekes-Józsa Márton: Cel mai important lucru este ca aceea parte a reţelei de canalizare
care s-a finalizat să se pună în funcţiune. 
Egyed József:  Reţeaua  de  canalizare  va  trebui  să  intre  în  funcţiune,  lucrările  se  vor
termina în curând, chiar şi asfaltarea drumurilor se va finaliza spre sfârşitul primăverii. 
Egyed József:  În legătură cu problema romilor: locuitorii din Valea Strâmbă ne solicită
ajutorul, deoarece este din ce în ce mai greu să trăiască alături de populaţia de etnie romă.
Şeful postului  de poliţie  din Suseni ne poate ajuta doar cu amendarea celor care sunt
prinşi că încalcă legea. Noi am propus să se înfiinţeze paza civilă. Însă aceste persoane nu
pot să intervină în cazul unor probleme cu romii, doar observă şi anunţă poliţia în legătură
cu eventualele probleme apărute. Şi în cadrul primăriei a avut loc un incident în care o
familie de romi a ameninţat angajaţii primăriei. Aceştia, beneficiari de ajutor social au
fost revoltaţi  din cauza faptului că nu au primit ajutorul bănesc din cauza neefectuării
orelor de muncă obligatorii. Am pornit o procedură penală împotriva acestei familii. Am
depus plângere şi la şeful Poliţiei din Gheorgheni, care ne-a promis că ne va ajuta. Am
fost şi la Miercurea Ciuc în legătură cu această problemă. Am solicitat să suplimenteze
efectivul de poliţişti la Postul local de poliţie cu încă unul, însă acest lucru nu este posibil.
Am cerut o ofertă de preţ de la firma Depisto pentru încă trei camere video, pe care le
vom amplasa în incinta Primăriei din Suseni, două pe holuri şi una în Biroul impozite şi
taxe locale.

Preşedintele  şedinţei  anunţă  epuizarea  problemelor  înscrise  în  ordinea  de  zi,  şi
declară închisă şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Suseni.

ÎNTOCMIT,
Elekes-Köllő Angéla Gabriela

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ        SECRETAR
Horváth Dumitrina    Kovács Ileana Éva
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